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Beste heer Zeegers,

U heeft op grond van artikel 38 van het Reglement van orde van de raad van de gemeente Maasgouw 
vragen gesteld naar aanleiding van een brief aan de Tweede Kamer van de Staatsecretaris van 
Justitie en Veiligheid, aan de Tweede Kamer d.d. 26 augustus 2022 over de opvangcrisis. Hierbij 
beantwoorden wij uw vragen.

Vraag 1
Door de Rijksoverheid wordt in de brief vermeld dat de afgelopen weken afspraken zijn 
gemaakt tussen kabinet, VNG, IPO en het Veiligheidsberaad.

a. Welke bijdrage heeft uw college van burgemeester en wethouders geleverd aan de 
insteek die de Vereniging Nederlandse Gemeenten namens alle gemeenten heeft 
gehanteerd in dit overleg?

b. Welke bijdrage heeft u als burgemeester geleverd aan de insteek die het 
Veiligheidsberaad heeft gehanteerd in dit overleg?

Antwoord op vraag 1 a
Het college heeft geen directe invloed gehad op de insteek van de VNG. Desalniettemin staat het 
college achter de inzet van de VNG. Het oplossen van het probleem Ter Apel maar ook een flexibel 
en robuust asielstelsel en integratie op de lange termijn. Voor een nadere toelichting hierop, 
verwijzen we graag naar VNG-Ledenbrief 22/048, die we voor de volledigheid ook als bijlage heb 
toegevoegd. 

Antwoord op vraag 1 b
De burgemeester heeft een periodiek overleg met alle ambtsgenoten binnen de veiligheidsregio: het 
bestuurlijk overleg ontheemden. Dit overleg wordt voorgezeten door de voorzitter van de 
Veiligheidsregio. De voorzitter van de Veiligheidsregio neemt deel aan het Veiligheidsberaad en 
brengt de input van het bestuurlijk overleg ontheemden aldaar in. De burgemeester werd dus 
vertegenwoordigd in dit overleg en heeft geen directe invloed gehad op de inbreng.



Vraag 2
Door de Veiligheidsregio’s is ingestemd met het openhouden van de crisisnoodopvang na 1 
oktober a.s. t/m in elk geval eind van dit jaar. Welke gevolgen heeft deze beleidswijziging van 
de Veiligheidsregio voor (mogelijke) crisisnoodopvang in onze gemeente?

Antwoord op vraag 2
In de gemeente Maasgouw bevindt zich geen crisisnoodopvang voor asielzoekers. Nu er geen 
crisisnoodopvang voor asielzoekers is in gemeente Maasgouw, heeft deze beleidswijziging geen 
directe gevolgen voor onze gemeente.

Vraag 3
Opvang voor Oekraïense ontheemden, asielzoekers en statushouders kunnen voortaan meer 
flexibel worden ingezet. Is uw college voornemens deze flexibiliteit, waardoor bijvoorbeeld 
opvangplekken die nu beoogd zijn voor Oekraïense ontheemden, te gaan gebruiken voor 
asielzoekers, toe te passen in onze gemeente? 

Antwoord op vraag 3
De bestuurlijke afspraak luidt als volgt: “4. Opvangplekken voor Oekraïense ontheemden, 
asielzoekers en statushouders kunnen flexibel worden ingezet. Het Rijk spant zicht in om de opvang 
van Oekraïners en regulier uit te ruilen zonder dat de financiële regelingen dit tegenwerken of dat 
het leidt tot verhoogde administratieve lasten.”

Het college staat voor wat betreft huisvesting voor een evenwichtige balans in de woonomgeving 
passend bij aard én omvang van de gemeente. Daarbij gaat het college ook uit van een 
evenwichtige verdeling binnen de veiligheidsregio en de provincie. Het college is van mening dat 
het flexibel inzetten van opvangplekken binnen de regio en de provincie en afhankelijk van de 
bestaande behoefte, kan bijdragen aan het bereiken van deze evenwichtige balans.

Op dit moment zijn alle beschikbare gemeentelijke opvanglocaties voor ontheemden uit Oekraïne in 
de gemeente bezet en is er een grote mate van tevredenheid. Bovendien zijn de gemeentelijke 
opvanglocaties in onze gemeente allemaal kleinschalig van omvang. Het gebruiken van 
opvanglocaties beoogd voor ontheemden uit Oekraïne voor bijvoorbeeld asielzoekers, is daarom op 
dit moment niet aan de orde in de gemeente Maasgouw. 

Vraag 4
Gemeenten hebben toegezegd te streven naar huisvesting van meer dan 20.000 statushouders 
in de tweede helft van 2022, dat is meer dan oorspronkelijk gepland (op landelijk niveau wordt 
gesproken over 12% van de vrijkomende sociale huurwoningen). Daardoor zal ook de druk op 
onze gemeente toenemen om aanvullende statushouders te zullen huisvesten. Welke gevolgen 
heeft deze toezegging vanuit de gemeenten voor huisvesting van statushouders, de 
woningvoorraad en overige spoedzoekers zoals jongeren of alleenstaande ouders in onze 
gemeente?

Antwoord op vraag 4
De druk op de woningmarkt in Nederland en ook in Maasgouw is hoog. Toch zijn we er in geslaagd te 
voldoen aan de al geldende taakstelling voor de structurele huisvesting van statushouders. Nieuwe 
taakstellingen voor wat betreft statushouders worden voortvarend opgepakt. Op dit moment 
verwacht het college in nauw overleg met de woningcorporaties ook aan de nieuwe taakstellingen 
te kunnen voldoen. In dit kader merken we bovendien op dat in tijdelijke huisvesting voor diverse 
doelgroepen wordt voorzien door realisatie van achttien tijdelijke woningen in onze gemeente (10 
tijdelijke woningen in Maasbracht en 8 tijdelijke woningen in Heel). 



U kunt als vragensteller op grond van artikel 38, vijfde lid van het Reglement in de eerstvolgende 
raadsvergadering, na de behandeling van de op de agenda voorkomende onderwerpen nadere 
inlichtingen vragen.

Burgemeester en wethouders,
De secretaris De burgemeester

W.R.J.H. Ploeg S.H.M. Strous
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